
س��خنگوی هیأت دول��ت گفت: براس��اس اصل 
113 قانون اساسی رئیس جمهوری وظیفه تصدی 
قوه مجریه و اجرای قانون اساس��ی را بعد از رهبری 
به عنوان عالی ترین مقام رسمی کشور برعهده دارد 
که برای ایفای آن از همه ابزارها ازجمله همین اصل 
استفاده خواهد کرد چون دولت معتقد است برخی 
کاستِی های موجود به دلیل عدم اجرای کامل قانون 

اساسی است. 
به گزارش ایس��نا، محمدباقر نوبخت در حاش��یه 
جلسه روز گذشته هیأت دولت در جمع خبرنگاران 
ضمن ابراز نارضایتی از برخی رسانه ها به دلیل انتشار 
اخبار بی پایه و کذب گفت: در هفته گذش��ته حرف 
بی اس��اس و سراس��ر دروغی درخصوص نرخ ارز در 
آینده در برخی رسانه ها منتشر شد که ضمن تکذیب 
قوی این حرف بی پایه می گوی��م دولت بر ثبات بازار 
ارز و نرخ فعلی تأکید می کند و تلاش داریم به تدریج 

سیاست  یکسان سازی نرخ ارز را اجرا کنیم. 
سخنگوی دولت اظهار کرد: نرخ ارز در بازار آزاد باید 
به نرخ مبادله ای در بانک مرکزی منطبق ش��ود و به 
هیچ وجه بانک مرکزی در راستای یکسان سازی نرخ 
ارز به دنبال رساندن نرخ مبادله ای به بازار آزاد نیست 
یعنی حرکت ما منفعلانه نیس��ت و بازار باید خود را 
با واقعیت نظام ارزی منطبق کند. وی همچنین در 
مورد طرح مهرآفرین و اس��تخدام های انجام ش��ده 
گفت: این میراثی اس��ت که از گذشته به ما رسیده 

است و مجبوریم در آینده آن را ساماندهی کنیم. 
س��خنگوی دولت همچنین در مورد معرفی وزیر 
علوم و زمان آن گفت: درح��ال حاضر وزارت علوم با 
سرپرست اداره می شود که آقای نجفی از افراد باسابقه 
در وزارت علوم هستند و مشکلی در این زمینه وجود 
ندارد بنابراین دولت طی مدت قانونی تعیین شده در 

این زمینه تصمیم گیری خواهد کرد. 
طرح نام آقای فرهادی برای وزارت علوم، 

گمانه زنی   رسانه هاست 
وی همچنین در رابطه با معرفی آقای فرهادی برای 
وزارت علوم گفت: اینها گمانه زنی هایی اس��ت که از 
سوی رسانه ها مطرح می شود و در مورد وزارت علوم 
به موقع اطلاع رس��انی لازم را انجام می دهیم. وی در 
مورد سفر رئیس جمهوری به نیویورک نیز گفت: هنوز 
باید برنامه ریزی ه��ای لازم را انجام بدهیم اما این که 
سفر رئیس جمهوری به نیویورک تأثیری در مذاکرات 

هسته ای خواهد داشت باید بگویم که تیم هسته ای 
وظیفه  مذاکرات را برعهده دارند که رئیس جمهوری 
سیاس��ت های لازم را به آنها اب��لاغ کرده اند بنابراین 
انجام شدن یا نشدن سفر رئیس جمهوری مشکلی در 

مذاکرات به وجود نخواهد آورد. 
وی همچنین در جواب س��وال دیگری در رابطه با 
عبور از شرایط پیش آمده برای روسیه گفت: ما توسعه 
روابط با همسایگان را در اولویت داریم و درحال حاضر 
اتفاق��ی که برای تحریم روس��یه پیش آمده اس��ت 
زمینه ای را فراهم می کند که جمهوری اسلامی ایران 
در این راستا هر نوع مس��اعدتی را نسبت به روسیه 
داشته باش��د. وی همچنین در پاسخ به پرسشی در 
مورد رسیدگی به بورسیه تحصیلی دکترای برخی 
افراد توس��ط کمیته ای در مجلس شورای اسلامی 
گفت: ما نیز از این طرح استقبال می کنیم و امیدواریم 

موضوع مورد تحقیق قرار بگیرد. 
نوبخت همچنین در جواب سوالی در رابطه با یارانه 
شیر گفت:  سال گذشته بیش از 300 میلیارد تومان 
یارانه شیر پرداخت کردیم و امسال از درآمد حاصل 
از هدفمندی یارانه 4800 میلیارد تومان برای طرح 
تحول سلامت در نظر گرفتیم و 5200 میلیارد تومان 
را برای کمک به تولید اختصاص دادیم البته به دنبال 
توزیع یارانه نقدی به واحدهای تولیدی نیستیم بلکه 
می خواهیم مابه التفاوت نرخ تسهیلات گرانقیمت و 

ارزان قیمت را به آنها بدهیم. 
نوبخت در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر این که 
در دولت گذشته آقای احمدی نژاد 74 هزار  میلیارد 
توم��ان از بدهی های خ��ود را از اج��رای نرخ جدید 
تس��عیر به بانک مرک��زی پرداخت ک��رد که کاری 
غیرقانونی بود اما دولت فعلی هم در لایحه حمایت 
از دول��ت 40 هزار میلیارد توم��ان را از همین طریق 
پرداخت کرده اس��ت، توضیح شما چیست؟ گفت: 
آن زمان قان��ون حاکم بند ب م��اده 26 قانون پولی 
بانکی بود آنچه اتفاق افتاد مخالف قانون بود چرا که 
قانون می گفت منابع ناشی از نرخ تسعیر باید صرف 
بازپرداخت بدهی دولت به بانک مرکزی شود و بقیه 
آن به خزانه برگردد. وی اف��زود: این دولت هر کاری 
را بخواهد انجام بدهد در راستای سیاست های مهار 
تورم، خروج از رک��ود و انضباط اقتصادی می دانیم و 

این را حتماً با اجازه مجلس انجام خواهیم داد. 
اقدامی که در دولت گذشته انجام شد فراتر از قانون 
بود اما هر دولتی می تواند سیاست هایی را که دارد اگر 
در چارچوب قانون مصرح نباشد پیشنهاد اصلاح را 
مطرح کند که دولت محترم قبلی ای��ن کار را انجام 
نداد و فراتر از قانون عمل کرد بنابراین از سوی مراجع 

قانونی و نظارتی مورد انتقاد قرار گرفت. 
در سازمان ملل سفیر نداریم نماینده داریم

نوبخت همچنین در مورد معرفی سفیر در سازمان 

ملل گفت: درست است که ما در سازمان ملل سفیر 
نداریم اما نماینده داریم و به صورت موقت وظایفشان 
را انج��ام می دهند پ��س ما همچنان ب��ر حقوقمان 
پافش��اری می کنیم و هر وقت ضرورت دیده ش��ود 
تصمیم مقتضی ب��ا توجه به مناف��ع ملی مان اتخاذ 

خواهد شد. 
وی همچنی��ن در رابطه با بودج��ه 1394 گفت: 
بودجه 94 انضباطی تعیین خواهد شد که این بودجه 
عملیاتی خواهد بود و بدون تبصره های تکراری. ضمن 
 این که ت��لاش ما در بودجه 94 این اس��ت که رقم ها 

واقع بینانه باشد. 
تخلفات دولت گذشته مستند شده است

س��خنگوی دولت همچنین در رابطه با س��والی 
مبنی ب��ر رس��یدگی به تخلف��ات دولت گذش��ته 
خاطرنش��ان کرد: همه آنها مستندسازی شده البته 
ما به دنبال تش��ویش اذهان عمومی نیس��تیم بلکه 
وظیف��ه و کار قانونی خودم��ان را انجام می دهیم اما 
درست نمی دانیم از تریبون هایی که در اختیار داریم 
علیه کسانی که تریبون ندارند استفاده کنیم اما اگر 
ضرورتی باشد مس��تندات را در مراجع قانونی علنی 

خواهیم کرد. 
نوبخت در رابطه ب��ا اموال بلوکه ش��ده در امارات 
گفت: این موض��وع تنها مربوط به امارات نیس��ت و 
برای استفاده از آن بخش از دارایی های ارزی مان که 
از بلوکه خارج شده است چند کشور مطرح هستند و 
طبیعی است که مذاکره ای بین ما و بانک های مطرح 
وجود دارد و از زمانی که اموال از بلوکه خارج شود همه 
بانک ها می توانند مورد معامله ما باشند البته ما همه 
بانک ها را قبول نمی کنیم بلکه با بانکی کار خواهیم 
کرد که بتواند سازگار با سیاست های موردنظر ما باشد 
بنابراین وقفه ای که حاصل شد برای استفاده به نحو 

شایسته و موردنظر ما از اموال آزاد شده بود. 
نوبخ��ت همچنین در م��ورد نحوه اس��تخدام ها 
در دول��ت جدی��د گف��ت: م��ا ه��م مناب��ع مال��ی 
و ه��م مناب��ع انس��انی را بررس��ی می کنی��م و 
متناس��ب ب��ا نیازهایم��ان عم��ل خواهی��م کرد 
 البت��ه الان دس��تگاه اجرای��ی مت��ورم از نیروهای

 انسانی است. 
نوبخت همچنین در مورد پیشنهاد پروتکل الحاقی 
برای ادامه روند مذاکرات گفت: اگر لازم باشد مراحل 

قانونی را طی خواهیم کرد. 

خبرخبر   
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گزارش
روح الله س�پندارند|   انتخاب��ات هیأت رئیس��ه 
شورای شهر برگزار شده و حالا سه روز است که مهدی 
چمران دوباره به کرسی ریاس��ت این شورا بازگشته 
است. 24خرداد 92 که مردم عزم خود را برای تغییر 
جزم کرده بودند و ترکیب شورای شهر هم موردتوجه 
قرار گرفت و فهرس��ت اصلاح طلبی دست به دس��ت 
می چرخید تا همس��ویی و همگرایی ها بیشتر شود. 
نتایج که اعلام شد، ترکیب شورای شهر تهران نشان از 
پیروزی اصلاح طلبان می داد. احمد مسجدجامعی هم 
بر کرسی ریاست شورای شهر تهران نشست تا پایانی 
بر دوران تصدی همه جانبه اصولگرایی بر کرسی های 
مسئولیت کشور باشد. کار به انتخاب شهردار که رسید 
رقابت قالیباف و محسن هاش��می با رأی الهه راستگو 
از لیس��ت اصلاح طلبان، ترکیب ش��ورا را به هم زد و 
مشخص شد دنیامالی و راستگو را دیگر نمی توان در 

تیم اصلاح طلبان دانست. 
با این حال اصلاح طلبان هنوز احمد مسجدجامعی 
را در کرسی ریاست شورای شهر تهران داشتند تا کار 
به انتخابات  سال دوم هیأت رئیس��ه این شورا رسید. 
مه��دی چم��ران صندل��ی اش را در  س��ال دوم پس 
گرفت و مش��خص شد الهه راس��تگو،  هادی ساعی و 
عباس جدیدی که  سال گذش��ته رأی خود را به نفع 
مسجدجامعی داده بودند حالا ترجیح دادند چمران 

رئیس شان باشد. 
این روزها تحلیل های زیادی از این رویداد منتشر 
می شود، برخی آن را شکست اصلاح طلبان می دانند 
و ع��ده ای هم پیروزی چمران را ب��ه تهرانگردی های 
مسجدجامعی ربط می دهند که وقتی رئیس شورا در 
این یک سال داشت تهران را گز می کرد، اصولگرایان 
جلسات مش��ورتی برگزار می کردند تا شورای تهران 
را دوباره به دس��ت گیرن��د. بعضی ها هم مثل محمد 
حقانی اصلا این مسأله را چیز مهمی نمی دانند. این 
عضو شورای شهر در یادداشتی نوشته بود: »آنانی که 
تحولات سیاسی جامعه را در ذهن دارند و به آن عادت 
کرده اند، این تغییر در ریاست شوراها و هیأت رئیسه را 
یک چرخش ساده در قدرت تلقی می کنند و گروهی 
هم آن  را به ش��دت بزرگنمایی می کنند اما این یک 

واقعیت اس��ت که چرخش ق��درت در حکومت های 
محلی را باید ارج نهاد چرا که از ارزش ها و اندیشه های 

مردمسالاری است و باید به آن تبریک گفت.«
در این میان اما محمدمهدی تندگویان عضو دیگر 
شورای ش��هر تهران پاس��خ برخی از منتقدان را داده 
اس��ت. او در یادداش��تی گفته بود: »منتقدان معتقد 
بودند اعضاي اصلاح طلب ش��ورا اقدام به رایزني براي 
انتخ��اب مجدد آق��اي مس��جدجامعي نکردند، من 
به عنوان یکي از اعضاي اصلاح طلب شوراي شهر این 

حرف را از اساس غلط مي دانم.«
تندگویان اساسا مشکل را در تغییرات جناحی شورا 
می داند و می گوید: »نه این که نخواستیم براي انتخاب 
مجدد آقاي مسجدجامعي تلاش کنیم بلکه دیگر توان 

رایزني نداشتیم. چون اکثریت اعضاي شورا را با خروج 
دنیامالي و راستگو از دست دادیم.«

ش��اید این مسأله مطرح ش��ود که آیا شورای شهر 
جایی برای فعالیت سیاسی و جناحی است؟ یا این که 
شورای ش��هر خاستگاه متفاوتی داش��ت که قرار بود 
فارغ از نگاه های جناحی، مدیریت ش��هری را سامان 
بخش��د؟ اما درس��ت یا غلط جناح بندی سیاسی در 
مورد شورای شهر تهران اهمیت ویژه ای دارد که گاهی 
متأثر از مناسبات سیاسی در سطح کلان است و گاهی 
تحولات ترکیب آن شورا، خودش در مناسبات کلان 

جناح بندی سیاسی، تأثیرگذار خواهد بود. 
عضو شورای مرکزی بنیاد باران اما در گفت وگویی 
با ایس��نا، نگاه متفاوتی به تغییرات شورای شهر دارد 

و آن را به عملکرد دولت نس��بت می دهد و می گوید: 
اولین اس��تنباط من این اس��ت که طی یک س��ال 
گذش��ته مجموعه دول��ت به خص��وص بخش های 
ذی ربط به مسائل اجتماعی، اداری و سیاسی نسبت 
به شوراهای اسلامی ش��هر و مدیریت های محلی و 
منطقه ای از دقت، ظرافت، قاطعی��ت و جدیت لازم 
برخ��وردار نبودند و می توان گف��ت از این منظر این 
حوزه رها ش��ده و چنانچه همین روند تداوم داشته 
باش��د و تجدیدنظ��ری در این حوزه از س��وی آقای 
رئیس جمه��وری و س��ایر همکاران ایش��ان صورت 
نگیرد در  س��ال 94 و 95 که جامعه پذیرای مقدمات 
و اجرای انتخابات مجل��س دهم خواهد بود برخلاف 
رویه گذشته باید ناکامی دیگری را برای دولت آقای 
روحان��ی و طبیعتا اصلاح طلب��ان و تحول خواهان و 
طرفداران ایشان انتظار داشته باشیم. رسولی معتقد 
است: خود س��تاد دولت، تیم فکری و اتاق فکر دولت 
باید آنچه ظرف روزهای اخیر در صحنه سیاست رخ 
داد، همچون ح��ذف آقای فرجی دان��ا و عدم حضور 
آقای روحانی در مجلس و آنچه را که در شورای شهر 
اتفاق افتاد زنگ هشداری برای دولت یازدهم قلمداد 
کند. این عضو بنیاد باران ادامه می دهد: »من س��هم 
دولتم��ردان مورد حمایت اصلاح طلب��ان را در بیدار 
شدن از خواب غفلت و بازنگری در دکترین مدیریت 
سیاسی و اجتماعی داخلی کشور برای عدم تکرارهای 
شکس��ت هایی مثل گذشته در ش��ورای شهر دارای 
اهمیت بیش��تری می دانم.«ب��ا این ح��ال آنچه در 
شورای شهر اتفاق افتاد شاید بیش از آن که شکست 
اصلاح طلبان داخل ش��ورا تلقی ش��ود، معطوف به 
مناسبات سیاسی و جناحی خارج شورا و حتی قبل 
از انتخابات باش��د؛ چرا که اساساً نمی توان از اکثریت 
اصلاح طلب در شورا سخن گفت و با چنین ترکیبی 
تغییر مواضعی در نیروهای شورا و رایزنی اصولگرایان 
برای کسب کرس��ی های اصلی این شورا امری دور از 
انتظار نبود. ریاس��ت دوباره چمران بر ش��ورای شهر 
تهران شاید تلنگری باشد برای اردوگاه اصلاحات تا 
بازخوانی مجددی در آرایش سیاسی نیروهای خود 

داشته باشد.

بازخوانی واکنش ها به تغییر ریاست شورای شهر تهران؛

پیروزی در مدار صفر درجه

 قرارداد 400 میلیاردی مرتضوی 
با  زنجانی

س��عید مرتضوی اخیرا در دادگاه��ی که برای 
پرونده تأمین اجتماعی او برگزار ش��ده بود، گفته 
بود که هیچ معامله ای با زنجانی نداشته است. اما 
حالا رئیس کمیته تحقیق و تفحص از س��ازمان 
 تأمین اجتماع��ی در مجلس جزییات ت��ازه ای را

 افشا می کند. 
رئیس کمیته تحقیق و تفحص از سازمان تأمین 
اجتماعی، با اشاره به قرارداد  400 میلیارد »ینی« 
سعید مرتضوی با بابک زنجانی در زمان ریاستش، 
گفت: در صورتی که وی در دادگاه بار دیگر معامله 
با زنجانی را کتمان کند، ما س��ند های مرتبط را 

منتشر می کنیم. 
»سیدحسین دهدش��تی« با اش��اره به بررسی 
تخلفات مرتضوی در دادگاه انقلاب به خانه ملت 
گفت: یکی از موارد اتهامی مرتضوی، ارتباط وی با 
بابک زنجانی و انجام معامله در قالب شرکت شستا 

بوده است. 
نماین��ده م��ردم آب��ادان در مجلس ش��ورای 
اس��لامی ادامه داد: مرتض��وی در دادگاه اخیرش 
ادعا کرده که او حت��ی یک ریال با زنجانی معامله 
نک��رده اما براس��اس اطلاعات واصل��ه، وی 138 
ش��رکت و کارخانج��ات مرتب��ط با شس��تا را به 
زنجانی واگذار کرده است. رئیس کمیته تحقیق 
و تفحص از س��ازمان تأمین اجتماعی اضافه کرد: 
براس��اس گزارش تحقیق و تفحص از س��ازمان 
تأمین اجتماعی، مرتضوی در ق��رارداد واگذاری 
چندین ش��رکت شس��تا، برای تضمین قرارداد 
حدود پنج چ��ک به مبل��غ چهارصد میلیارد ین 
ژاپن را به زنجانی تحویل داده و براساس اطلاعات 
واصله هنوز این چک ها دراختیار زنجانی اس��ت. 
دهدش��تی ادامه داد: در صورتی که مرتضوی بار 
دیگر ادعای قبلی خود را مط��رح و موضوع انجام 
معامله با بابک زنجانی را کتم��ان کند، حاضریم 
ش��ماره و تاریخ صدور چک ه��ا و مکاتبات وی با 
زنجانی درباره این موارد را اعلام کنیم.وی گفت: 
براساس قانون، مرتضوی هیچ اختیاری برای انجام 
معامله با افراد دیگر به ویژه بابک زنجانی نداشته زیرا 
این اقدام بدون مصوبه س��ازمان بوده که این خود 
یک تخلف بزرگ وی در دوران ریاس��ت سازمان 

تأمین اجتماعی است. 
وی اضافه کرد: از س��وی دیگ��ر، ارایه چک به 
زنجانی ب��رای تضمین قرارداد از طریق س��ازمان 

تأمین اجتماعی نیز از تخلفات مرتضوی است. 

سیدرضا تقوی: 

آیت الله کنی گفت که اصولگرایان 
تلفن من را هم جواب ندادند

رئیس شورای سیاست گذاری ائمه جمعه کشور 
با ذک��ر روایتی از عدم پذی��رش پرچمداری وحدت 
اصولگرایان از سوی آیت الله مهدوی کنی گفت: ما با 
آیت الله مهدوی کنی صحبت کردیم و ایشان گفتند 
من این کار را نمی کنم چرا ک��ه در آن زمان به ریش 
سپید ما احترام نگذاشتند و هر چقدر التماس کردیم 

وحدت نکردند و حتی تلفن من را هم جواب ندادند. 
به گزارش مهر، حجت الاس��لام سیدرضا تقوی با 
بیان این که در زمان انتخابات ریاست جمهوری خیلی 
تلاش و التماس ش��د برای وحدت و یکپارچگی که 
تحقق پیدا نکرد، اظهار کرد: چند ماه بعد از انتخابات 
ریاس��ت جمهوری جمعی از اصولگراها به دفتر من 
آمدند و از فضای اصولگرایی گزارش دادند که جمعی 
از اصولگراها ناامید شده اند، تعدادی از کار برکنار شده 
و گوشه عزلت را گرفته اند، جمعی دیگر منزوی شده 
و بعضی نیز بدبین شده و به جان هم افتاده و یکدیگر 

را متهم می کنند. 
وی با اش��اره به این که پ��س از مخالفت آیت الله 
مهدوی کنی من خودم با توجه به این که در جلسات 
اصولگراها شرکت داشتم و امور را پیگیری می کردم 
این مس��ئولیت را پذیرفتم، گفت: در ابتدا از 30 نفر 
به عنوان هسته مرکزی این جریان دعوت کردیم که 

درحال حاضر به 60-70 نفر رسیده اند. 
تقوی با اشاره به این که ما نمی توانیم حزب اصولگرا 
را تعطیل کنیم، گفت: برخی افراد از من می پرسند 
که پش��ت صحنه این حرکت چه کس��ی هست و 
جریان را می خواهید تحویل چه کس��ی بدهید که 
در جواب آنها می گویم ما با هیچ کس نبسته ایم، این 
جریان پشت صحنه ندارد و ما فقط مقلد رهبر فرزانه 
انقلاب هستیم و اگر قرار باشد به کسی گزارش دهیم، 
به جامعه روحانیت مبارز تهران و جامعه مدرسین قم 

گزارش می دهیم. 
وی با اش��اره به این که برخی از من می پرسند که 
آیا این جریان می خواهد مقابل دولت بایستد، اظهار 
داشت: در پاسخ به این سوال باید بگویم که ما مقلد 
رهبر فرزانه انقلاب هس��تیم و به تبعیت از ایشان از 

دولت حمایت می کنیم. 
تقوی با بیان این که ما اپوزیسیون دولت نیستیم 
که چوب لای چ��رخ دولت بگذاری��م، تصریح کرد: 
موفقیت دولت موفقیت نظام است و آدم باید خیلی 
سیاه دل باش��د که از این امر جلوگیری کند و چوب 

لای چرخ آن بگذارد. 

مهدی محمودیان آزاد شد
مهدی محمودیان از محکومان حوادث پس از 
انتخابات ریاس��ت جمهوری روز گذشته از زندان 

آزاد شد. 
به گ��زارش ایلنا، مهدی محمودی��ان از فعالان 
سیاس��ی اصلاح طلب ک��ه در جری��ان حوادث 
پس از انتخابات  س��ال 88 بازداشت و به پنج سال 
حبس محکوم ش��ده بود، پس از گذراندن دوران 

محکومیت از زندان آزاد شد. 

آیت الله مکارم شیرازی: 
بیهوده جنجال به راه انداختند، 

استفاده از علوم را واجب می دانیم
مرجع تقلید شیعیان گفت: برخلاف آنچه دشمنان 
تبلیغ می کنند، ما معتقدیم که باید علم هرچه بیشتر 
پیش��رفت کند و از پیش��رفت علم و دانش استقبال 
کرده و استفاده از علوم مختلف را واجب می دانیم. به 
گزارش مهر، آیت الله مکارم شیرازی صبح روز گذشته 
در مراسم آغاز  سال تحصیلی حوزه های علمیه استان 
تهران که در مصلای تهران برگزار شد، گفت: برخی 
جنجال های بیه��وده راه انداخته اند که می خواهند 
جلوی پیشرفت علم و تکنولوژی را بگیرند. این حرف 
بیهوده ای اس��ت، درهای علم را نمی توان به س��وی 
جوانان بسته نگه داشت. اما صحبت ما این است که 
از این درهای گشوده شده دزدان وارد نشوند، غربی ها 
علومشان آمیخته با ناخالصی هاس��ت ما باید آن را 

تسویه کنیم. 

 خط قرمز ایران تهدید شود
 وارد عمل خواهیم شد

رئیس مجلس ش��ورای اس��لامی با اعلام این که 
امروز نیروهای نظامی ما هم ب��رای ایران و هم برای 
کشورهای منطقه امنیت س��از هستند، گفت: برای 
تأمین امنیت منطقه نیازمند ورود دیگران نیستیم و 

کشورهای مسلمان می توانند این کار را انجام دهند. 
به گزارش مهر، علی لاریجانی صبح روز گذش��ته 
در جمع نیروهای مسلح استان بوشهر با بیان این که 
شرایط منطقه بسیار غبارآلود و پرمسأله است، اظهار 
کرد: در اکثر کشورهای منطقه وضع پایدار نیست؛ در 
مصر و لیبی و سوریه و عراق وضع آنها مناسب نیست 
ولی در چنین ش��رایطی ایران از یک ثبات برخوردار 
است و این مهم با پایداری مرزداران ایجاد شده است. 

وی تأکید کرد: ایران یک خط قرمز را برای خودش 
ترسیم کرده است که اگر این خط قرمز تهدید شود 

ایران وارد عمل خواهد شد. 

به راه اندازی اینترنت نسل سوم 
اعتراض نداریم

مع��اون اول ق��وه قضائیه گف��ت: اعت��راض ما به 
راه اندازی نس��ل سوم اینترنت نیست و اطلاع رسانی 
به موقع می تواند جوانان و مردم را از خطرات دور کند. 
به گ��زارش ایلنا، حجت الاس��لام غلامحس��ین 
محسنی اژه ای که در مراسم تودیع و معارفه روسای 
جدید و قدیم دادگس��تری اس��تان فارس س��خن 
می گفت، تصریح کرد: دس��تگاه ها و وزارتخانه های 
مربوط باید همان گونه که زیرس��اخت ها را درست 
می کنند در بحث اطلاع رس��انی نی��ز فعالیت های 
مؤثری داش��ته باش��ند، زیرا باید مردم را از خطرات 
مطلع کرد. وی تأکید کرد: تکنول��وژی را باید پاک، 
بومی و ملی در اختیار مردم قرار داد و وزارتخانه های 
مربوط��ه نی��ز مکلفن��د زیرس��اخت های این گونه 
تکنولوژی را فراهم کنند. وی با بیان این که هیچ گونه 
مخالفتی با تکنولوژی و پیشرفت نداریم، افزود: باید 
بیش��ترین بهره برداری را از تکنولوژی های روز دنیا 
داشته باش��یم و معتقد هس��تیم که پیشرفت های 
امروز و تکنولوژی های جدید باید در اختیار مردم قرار 

گیرد، اما زیرساخت های آن باید فراهم باشد. 

اتهام های امنیتی »پایداری« به دولت 
باید پیگیری قضایی شود

در پ��ی اظهارنظر جواد کریمی قدوس��ی نماینده 
مردم مش��هد در مجلس ش��ورای اسلامی که گفته 
بود روحانی از خطوط قرمز نظام عبور کرده اس��ت، 
نایب رئیس کمیس��یون امنیت ملی مجلس گفت: 
»این اتهامات امنیتی که از سوی برخی نمایندگان به 
دولت و به ویژه به افراد طراز اول سیاسی وارد می شود 

باید از طریق مراجع ذیصلاح پیگیری قضایی شود.«
به گزارش تدبیر، منص��ور حقیقت پور با بیان این 
مطلب تأکید کرده اس��ت: »نباید این گونه اظهارات 
را که از س��وی دو یا س��ه نماین��ده مجلس مطرح 
می شود به مجلس نس��بت داد. او می گوید این نظر 
نماینده ای است که دوست داش��ته با احمدی نژاد و 
هم طیفانش کار کند اما نشده و حالا هم قاعده بازی 
را رعایت نمی کند.« نماینده اردبیل در مورد اظهارنظر 
کریمی قدوسی همچنین تصریح کرد: »من نمی دانم 
این نماینده ارزیابی اش از خطوط قرمز نظام چیست 
که این گونه اظهارنظر می کنم اما چنین اتفاقی برای 
دولت آقای روحانی نیفتاده است. برخی نمایندگان 
گله هایی در سطح خرد دارند. مثلا در ارتباط با وزارت 
علوم یا وزارت ارشاد نقدهایی وجود دارد. اگر خطایی 
هم در وزارت ارش��اد یا وزارت علوم رخ داده اس��ت را 
نمی توان این گونه تعبیر کرد که دولت خطوط قرمز را 
رد کرده است. قبلا هم در واکنش به اظهارات همین 
نماینده مبنی بر این که جریان اعتدال در پی براندازی 
نظام است پاسخ داده ام که اساس��ا دولت نمی تواند 
برانداز باش��د. دولت بر پایه قانون اساس��ی و از درون 

همین نظام شکل گرفته است.«

 سیدمحمد خاتمی درگذشت
 دکتر کاتوزیان را تسلیت گفت

رئیس دولت اصلاحات در پیامی درگذشت دکتر 
ناصر کاتوزیان را تسلیت گفت. به گزارش ایلنا متن 

پیام به این شرح است: 
»درگذشت خسارت بار دانشمند فرزانه و حقوقدان 
بزرگوار، استاد عالیقدر جناب آقای دکتر کاتوزیان را 
به همه اصحاب فضل و فضیلت و جامعه دانشگاهی 
و علمی کش��ور، به ش��اگردان و خانواده محترم او از 
صمیم قلب تسلیت عرض می کنم و از خداوند منان 
می خواهم که روان پاک او را غریق رحمت گسترده 
خود فرماید و خسارت س��نگین فقدان او را با لطف 

عمیم خود جبران فرماید.«

رئیس جمهوری روز چهارشنبه در جلسه هیأت 
دولت، با تشکر از رهنمودها و ابراز حمایت های مقام 
معظم رهبری در دیدار با اعضای دولت، تصریح کرد: 
دولت ب��ا تمام جدیت، خ��ود را متعهد به پیگیری 

رهنمودهای ایشان می داند. 
به گزارش ایس��نا، حجت الاسلام والمس��لمین 
حسن روحانی از تمامی اعضای دولت خواست همه 
ارشادات و توصیه های مقام معظم رهبری را اجرایی 
کرده و گزارش اقدامات انجام ش��ده را در ارتباط با 
یکایک موارد، ارایه کنند. روحانی همچنین معاون 
اول خود را مامور تهیه و ارایه گزارش کامل از تحقق 

رهنمودهای رهبری کرد. 
در ادامه این جلسه، گزارش وزارت کشور از وضع 
اجتماعی کش��ور به هیأت وزیران ارایه شد. در این 

گ��زارش آمارهایی از ع��دم تعادل های منطقه ای، 
آس��یب های اجتماع��ی، محرومیت ه��ا، پدیده 
مهاج��رت، فقر، بی��کاری و آثار و پیامده��ا و روند 

تغییرات آن مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 
روحانی از آسیب های اجتماعی به عنوان یکی از 
دغدغه های جدی یاد کرد که محصول عوامل مزمن 
و ریشه دار بوده و مستلزم اهتمام ویژه دولت و اتخاذ 
تدابیر سنجیده و راهگشا، مبنی بر تجربه سال های 

پیشین در  یافتن معضلات اجتماعی است. 
رئیس جمهوری، تأمی��ن عدال��ت اجتماعی و 
حفظ حقوق ش��هروندی همه اقوام و مذاهب را از 
سیاست های اساسی دولت دانس��ت و بر اهمیت 
فرهنگ س��ازی و نقش آموزش و پ��رورش به ویژه 
در مقط��ع ابتدایی ب��رای اهتمام هوش��مندانه به 

پدیده های اجتماعی تأکید کرد. 
روحانی، فق��ر و محرومیت را به عن��وان یکی از 
عوامل مهم در بروز آسیب های اجتماعی ذکر کرد 
و تلاش های دولت برای خروج از رکود و مهار تورم 
را گامی مهم در حل ریشه ای این معضلات دانست. 
در این جلس��ه هیأت دولت به منظور تس��ریع 

در عملیات اجرایی طرح های تمل��ک دارایی های 
س��رمایه ای ملی و طرح های ملی یا استانی شروع 
ش��ده با اولوی��ت پیش��رفت فیزیکی بیش��تر، به 
دس��تگاه های اجرایی طرح ها اجازه داد نس��بت به 
انعقاد قرارداد تس��هیلات مالی با تأمین کنندگان 
منابع مالی مش��تمل بر پیمانکار یا س��ازنده طرح، 
اش��خاص حقیقی یا حقوقی ایرانی، بانک ها و سایر 
موسس��ات اعتباری مال��ی و پول��ی در قالب عقود 
اس��لامی مندرج در قانون عملیات بانکی بدون ربا  

مصوب 1362/6/8 اقدام کنند. 
همچنین ب��ا تصویب هیأت وزیران، مقرر ش��د 
رواب��ط و همکاری های مرزی جمهوری اس��لامی 
 ایران ب��ا کش��ورهای همس��ایه و آس��یای میانه

 توسعه بیابد. 

رئیس جمهوری در جلسه هیأت دولت: 
دولت با جدیت متعهد به پیگیری رهنمودهای رهبر انقلاب است

نوبخت در حاشیه جلسه هیأت دولت: 

تخلفات دولت گذشته مستند شده است

اصلاح طلبان ضعف تبلیغاتی دارند
صادق زیباکلام، تحلیلگر سیاسی و استاد دانشگاه بر این باور است که یکی 
از دلایل شکس��ت اصلاح طلبان در انتخابات شورای شهر بحث تبلیغاتی 
است. زیباکلام در همین زمینه به خبرنگار »شهروند« گفت: این انتخابات 
با رأی حداقلی انجام شده است. زیباکلام در همین زمینه ادامه داد: بسیاری 
از کسانی که حامی اصولگرایان هستند، از باب وظیفه دینی رأی می دهند. 
این درحالی است که اصلاح طلبان رأی نمی دهند و نامزدهای آنها با حداقل 
آراء وارد شورای شهر می شوند. این استاد دانشگاه همچنین یادآور ش��د: این اتفاق باید برای مردم و 
به خصوص بدنه اجتماعی اصلاح طلبان درسی شود تا از این به بعد پای صندوق های رأی بروند و برای 
شورای شهر و انتخابات مجلس به اندازه انتخابات ریاست جمهوری اهمیت قایل شده و نگاه استراتژیکی 
داشته باشند. زیباکلام خاطرنش��ان کرد: معتقدم اکنون اصلاح طلبان شکس��ت نخورده اند چراکه 
اصولگرایان با رأی حداقلی بالا آمده اند و خیلی جالب اس��ت اگر اصولگرایان این را برای خودشان برد 
تلقی کنند.   زیباکلام همچنین تأکید کرد: البته این که حامیان اصلاح طلبان پای صندوق های رأی 
نمی روند نقصی است که متوجه اصلاح طلبان است چون آنها به اندازه کافی تبلیغ نکردند. او در پایان 
تأکید کرد: در انتخابات ریاست جمهوری یازدهم هم نتیجه فعال شدن بدنه اجتماعی اصلاح طلبان 
را دیده ایم بنابراین اصلاح طلبان باید روی بحث ه��ای تبلیغاتی کار کنند. اگر همچنان به این بحث 

به عنوان یک نقطه ضعف نگاه نکرده و درصدد رفع آن برنیایند حتما آسیب می بینند. 
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